

PRESS RELEASE

April 27, 2011

The Japanese Representative Office Celebrates the Completion of the Establishing a Physical and a Hearing Therapy Units in the Far'a CBR Center within the framework of "Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects"

On April 27, 2011, the opening ceremony was held at Al-Far'a Refugee Camp concerning the project for establishing physical and hearing therapy units in the Far'a Community-Based Rehabilitation Center, which has been implemented within the framework of Grassroots Human Security Projects Grant Assistance (GGP).

The ceremony was attended by Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority, H.E. Dr. Marwan Tubasi, Governor of Tubas, Ms. Lubna Madieh, Chief Field Relief and Social Services of UNRWA West Bank field office, Mr. Yasser Abo Keshik, President of Popular Committee of Al Far'a Refugee Camp Services and Mr. Abdel Kareem Said, Head of Al Far'a Community-Based Rehabilitation Center.

The project of \$ 75,037 was funded through the initiative of UNRWA in November 2010 to cover the interior renovation of Al-Far'a CBR center and procure therapeutic equipments for the physical and hearing therapy.

This project will benefit around 1,500 vulnerable handicapped people living in Al-Far'a area who now have accessible facilities where their needs can be addressed. It will also benefit their families by reducing the physical, mental and financial burdens they bear from travelling to far rehabilitation centers.

The GGP scheme is specifically designed to address basic needs, which include water and electricity supply, health care, primary education and to support deprived people. In the Japanese Fiscal Year 2010, a total of \$1,068,288 for eleven projects in the West Bank and Gaza Strip were funded by the government of Japan under GGP scheme, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians since 1993 amounting about \$ 1.1 billion.

(End)

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



A scene of the opening ceremony



Mr. Hashimoto checking the equipments procured under this project

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2011/4/27

بيان صحفي

**ممثلة اليابان تحتفل بالانتهاء من انشاء قسمين جديدين للعلاج الطبيعي وعلاج السمع في مركز
الفرعة للتأهيل المجتمعي
تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني**

في 2011/4/27، تم عقد حفل الافتتاح لمشروع انشاء قسمين جديدين للعلاج الطبيعي وعلاج السمع في مركز التأهيل المجتمعي في مخيم الفرعة للاجئين، والذي تم تنفيذه تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني.

حضر الحفل كلا من السيد ناوفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، ومعالي الدكتور مروان طوباسي، محافظ طوباس، والسيدة لبنة مضية، رئيس الاغاثة والخدمات الاجتماعية في مكتب الأونروا في الضفة الغربية، والسيد ياسر أبو كيثك، رئيس اللجنة الشعبية لخدمات مخيم الفرعة، والسيد عبد الكريم سعيد، رئيس مركز الفرعة للتأهيل المجتمعي.

تم تمويل المشروع بقيمة 75,037 دولار تلبية لمبادرة الأونروا في تشرين الثاني عام 2010 لتغطية تكاليف الترميم الداخلي للمركز ولشراء معدات علاجية مختصة للعلاج الجسدي والسمعي.

سيعود هذا المشروع بالفائدة على 1500 شخص من ذوي الاحتياجات الخاصة المقيمين في منطقة الفرعة، حيث سيتوفر لهم الآن خدمات يسهل الوصول إليها بحيث يمكن تلبية احتياجاتهم. كما سيفيد أيضا عائلات هؤلاء المحتاجين عن طريق تخفيض الأعباء المادية والنفسية والجسدية التي يتكبدها في تنقلهم لمراكز اعادة التأهيل.

ان برنامج ال GGP مصمم خصيصا لتلبية الاحتياجات الاساسية، والتي تشمل المياه والكهرباء والرعاية الصحية والتعليم الأساسي، اضافة الى دعم الأشخاص المهمشين. ففي السنة المالية اليابانية لعام 2010، تم تمويل ما مجموعه 1,068,288 دولار لأحد عشر مشروعا في مناطق الضفة الغربية وقطاع غزة من قبل حكومة اليابان تحت اطار هذا النوع من المساعدات، والتي تشكل جزءا من اجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي بلغت حوالي 1.1 مليار دولار.